
Vážené dámy, vážení pánové, kolegové, 

dovolte mi, abych vás co nejsrdečněji přivítal při příležitosti oslav 20. výročí založení naší 

anesteziologicko-resuscitační kliniky FTN. V přítomnosti současných i bývalých pracovníků kliniky, 

spolupracujících pracovišť a řady vzácných hostů, kteří se na vzniku kliniky podíleli, je mi ctí jako 

zástupce pro výuku přiblížit něco z systému výuky a vyučovaných předmětů. 

Dvacet let – to je v životě člověka období dospívání do dospělosti. V životě kliniky je to už doba, kdy 

máme co bilancovat a být na co hrdí. Před dvaceti lety jsme začínali možná trochu nesměle, krokem 

do neznáma. Výuka poloviny ročníku studentů, napůl s VFN a později ÚVN, znamenalo zprvu roční 

počty kolem 18O studentů povinného předmětu Anesteziologie a neodkladná medicína. V posledních 

letech samostatné a komplexní výuky to při navyšování počtu studentů medicíny znamená již přes 

300 studentů pátého ročníku 1. LF UK oboru všeobecného lékařství ročně a k tomu dalších asi 45 

studentů oboru stomatologie. Dalšími vyučovanými jsou volitelné předměty Základy odborné 

lékařské pomoci a Základy anesteziologie, znamenají dalších zhruba 40 studentů v akademickém 

roce.  

Od počátku pod vedením přednosty doc. Zazuly jsme se snažili přistupovat k výuce s důrazem na 

praktické znalosti a dovednosti. Předat a propojit znalosti napříč obory v našem do značné míry 

multidisciplinárním zaměření, do komplexu holistické medicíny.  

Anesteziologie a intenzivní medicína nejsou ale jen o znalostech a technice – jsou o důvěře. O důvěře 

pacienta, který se svěřuje do našich rukou v těch nejkřehčích momentech. O důvěře mezi členy týmu, 

který musí fungovat bezchybně i v časové tísni, kdy jde často doslova o život. A také o důvěře, kterou 

v nás vkládají studenti, když jim otevíráme dveře do světa medicíny, kde je bezpečnost prioritou. 

Za těch dvacet let klinika vyškolila v našem oboru tisíce mladých lékařů, inspirovala mnohé k volbě 

kariéry právě v naší specializaci a vytvořila prostředí, kde se snoubí excelentní péče s vysokou 

odbornou úrovní výuky. 

Máme tu čest při práci se studenty být v kontaktu s tím nejmladším ale také nejkritičtějším pohledem 

na náš obor. A musím říct, že právě díky studentům si člověk stále znovu uvědomuje, jak výjimečné 

místo klinika je – nejen odborně, ale i lidsky. Proces výuky, interakce a hledání odpovědí je totiž 

obousměrný - nejen my starší učíme mladší – ale i mladší učí nás. Pokládají otázky, které nás nutí 

přemýšlet. A právě díky tomu zůstáváme živí, otevření a neustrnulí v dnešním komplikovaném světě. 

Dovolte mi, abych poděkoval všem, kteří se podíleli na budování i současném chodu kliniky – všem 

vyučujícím, všem lékařům, sestrám, kolegům z dalších oddělení. Bez vás by klinika nebyla tím, čím 

dnes je. A v neposlední řadě děkuji i našim studentům – za jejich zájem, zvědavost a zdravou drzost, 

se kterou se ptají po smyslu věcí. I díky nim máme jistotu, že obor, který jsme dvacet let budovali, má 

budoucnost. 

Přeji klinice do dalších let mnoho sil, inovací a především – lidi, kteří budou dělat svou práci srdcem. 


